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Achtergrond 

We willen een vitale gemeente zijn, daar gaan we voor. Echter, bij ongewijzigd beleid zullen de 

inkomsten van de Protestantse Gemeente Veenendaal steeds meer achterblijven bij de uitgaven. De 

algemene kerkenraad besloot daarom op 17 februari definitief, na de gemeente daar op 4 februari 

over gehoord te hebben, om op termijn 2 van de 4 kerkgebouwen aan de eredienst te onttrekken en af 

te stoten. Bewust 2, zodat de hele gemeente in beweging moet komen. Tegelijkertijd werd de 

regiegroep ingesteld om het proces te begeleiden. De focus was en is om te komen tot een vitale en 

toekomstbestendige Protestantse Gemeente Veenendaal. 

 

Stand van zaken 

De regiegroep heeft haar werk er vooralsnog opzitten. Het rapport van de commissie Toekomst 

Gebouwen is in de vergadering van de Algemene Kerkenraad van 12 oktober jl. gepresenteerd, de 

wijkkerkenraden zullen voor 1 november hun toekomstvisie sturen en het vervolgproces staat in de 

steigers. In de vergadering van de Algemene Kerkenraad van 12 oktober is de regiegroep dan ook 

opgeheven. 

 

Werkgroep 

Ondertussen heeft de AK een werkgroep ingesteld, bestaande uit leden van de Algemene 

Kerkenraad met daaraan als voorzitter toegevoegd senior-gemeenteadviseur Jan Boer als 

onafhankelijk procesbegeleider. De leden van de werkgroep zijn verder: 

 Derkjan Niezing, voorzitter  Algemene Kerkenraad 

 Gert van de Weerdhof, voorzitter College van Kerkrentmeesters 

 Symon Jagersma (Aller Erf, Bezield verband) 

 Leo van Berkel (De Goede Reede, Commissie Toekomst Gebouwen) 

 Foppe Dupuis (Sola Fide) 

 Hans van der Meer (Petrakerk) 

 

Werkwijze 

Deze werkgroep zal in nauw overleg met de Algemene Kerkenraad criteria vast moeten stellen, 

afwegingen moeten maken en een besluitvoorstel ten aanzien van de gebouwen formuleren en dit 

voorleggen aan de Algemene Kerkenraad die uiteindelijk beslist.  

In de loop van dit traject zal er ook intensieve afstemming zijn met de moderamina van de 

wijkkerkenraden en ook het ministerie van predikanten zal worden geconsulteerd.  

Om het ‘nauw overleg’ van de werkgroep gestalte te kunnen geven zal de werkgroep maandelijks 

rapporteren aan de AK en is er een extra AK-vergadering in december gepland. De eerste gesprekken 

met de wijkmoderamina staan 7 en 8 november gepland. 

 

  



Kerkorde 

Vanuit de landelijke kerk zijn veel regels omtrent besluitvorming over gebouwen vastgelegd in de 

Kerkorde en zullen beslissingen ook worden getoetst. Om een paar voorbeelden te noemen: 

 Het is aan de Algemene Kerkenraad om een besluit over de gebouwen te nemen.  

 De Algemene Kerkenraad is verplicht daarover advies in te winnen bij het College van 

Kerkrentmeesters.  

 De Algemene Kerkenraad kan pas een definitief besluit nemen nadat de gemeenteleden ‘daarin 

zijn gekend en daarover zijn gehoord’. Dit is allemaal aan strikte regels gebonden. Voldoet de 

Algemene Kerkenraad daar niet aan, dan kunnen landelijke colleges uiteindelijk een besluit ‘niet 

rechtsgeldig’ verklaren. 

 Een kerk kan pas worden verkocht als het Regionaal College voor Behandeling van 

Beheerszaken (RCBB) zich daarover ook een mening heeft gevormd. 

 

Planning  

Als eerste zullen de wijkkerkenraden zich uitspreken hoe zij gestalte willen geven aan een gemeente 

met twee “vierplekken” (2 plaatsen waar we Eredienst vieren). Zoals het er nu naar uit ziet zal dat 

waarschijnlijk in de vorm zijn van twee keer twee wijkgemeenten die samen zullen gaan. De Algemene 

Kerkenraad zal zich daar 9 november over buigen. 

 Op 17 november 2016 staat dan een centrale informatieavond gepland. 

 Op 25 januari 2017 hoopt de werkgroep u als gemeente bij te praten 

 Vervolgens zal de Algemene Kerkenraad op 15 februari het gebouwenbesluit nemen en dit 

 Op 22 februari 2017 aan u voorleggen, het genoemde officiële ‘kennen en horen’. 

Let wel, u krijgt dan informatie over het door de AK genomen gebouwenbesluit (genoemd een 

‘voorgenomen besluit’) en wordt daarna uitgenodigd om van u te laten horen en uw mening te 

geven. De Algemene Kerkenraad zal daar kennis van nemen, de argumenten wegen en 

meenemen in de finale besluitvorming. Er zal echter geen stemming plaatsvinden. Hoe dan 

ook, het leek de werkgroep goed een extra informatieavond te plannen (25 januari) vóórdat de 

Algemene Kerkenraad het besluit neemt. 

 Op 29 maart 2017 zal de Algemene Kerkenraad alle reacties uit de gemeente en de kerkenraden 

wegen en dan zo mogelijk het definitieve besluit nemen. 

 3,4,5 en 6 april maakt de Algemene Kerkenraad een ronde langs elk van de vier wijkgemeenten 

om een nadere toelichting te geven op dit besluit en op vragen in te gaan. (Is herzien, AK gaat nu 

langs elke wijk voorafgaand aan het definitieve besluit) 

 En vervolgens is er dan ruim twee jaar de tijd (tot medio 2019) om te anticiperen op een Vitale 

Protestantse Gemeente Veenendaal met twee vierplekken. 

 

Als alles volgens plan verloopt… 
Een complex besluitvormingsproces als dit moet goed worden gepland, stappen moeten vooraf goed 

worden doordacht, lang van te voren al data worden doorgegeven etc. Tegelijkertijd kan er tijdens het 

proces iets gebeuren dat opeens voorrang krijgt en de plannen overhoop gooit. Stel, er meldt zich 

een koper voor een van de kerkgebouwen, of er komt kerkgebouw van een ander kerkgenootschap 

beschikbaar dat ‘ons’ uitstekend zou passen. In die gevallen zal een onderhandelingstraject worden 

ingepast. In een ander gebouwenbesluittraject kwam er opeens volledig uit het niets van een totaal 

onbekende een legaat van een klein miljoen specifiek voor een kerkgebouw. Dan moet het rekenwerk 

worden overgedaan, opnieuw gewikt en gewogen, etcetera.  

 



Ondertussen… 
Gaan de wijkkerkenraden hard verder met het proces op wijkniveau. Hoe ga je als twee 

wijkgemeenten opnieuw beginnen? Wat voor een wijkgemeente wil je samen worden? En zo mogelijk, 

welke gezamenlijke wensen zijn er t.a.v. het ‘nieuwe’ kerkgebouw. In deze processen zal Bezield 

Verband de wijkkerkenraden maximaal faciliteren. 

 

Nieuw elan 
Aangestoken door de woorden ‘opnieuw beginnen’ op de algemene ambtsdragersvergadering van 20 

april j.l. schoolden de jeugdouderlingen na afloop samen: Wat kunnen wij daarin betekenen? 

Ondertussen zijn we een aantal maanden verder en hebben de bij elkaar geroepen jongeren een 

waslijst aan goede ideeën geproduceerd. We wilden graag de vierde pagina van dit katern voor een 

verslag hiervan inruimen. Er komt daar heel veel energie los en o.a. Bezield Verband zal dit proces 

blijven faciliteren. 

 

Meer informatie 

Hebt u vragen over het bovengenoemde proces? Dan kunt u die stellen aan de werkgroep via het e-

mailadres vitaal@pkn-veenendaal.nl.  

Na de vergadering van de AK van 9 november en voor de gemeenteavond van 17 november zal in 

ieder geval op de website een nieuw infobulletin verschijnen. Overigens ligt er ook op het kerkelijk 

bureau een map klaar met alle relevante stukken. Verder houden we u op hoofdlijnen op de hoogte 

via het kerkblad ‘Samen Eén’. 

 

Tenslotte 

Tot slot moet me nog een ding van het hart. Er doen allerlei complottheorieën de ronde dat al lang is 

besloten dat die en die kerk zal worden gesloten. Ik kan u met de hand op het hart zeggen dat deze 

verhalen niet kloppen: Er is nog geen enkel besluit genomen over welke kerk dan ook!! Zoals u 

hebt kunnen lezen, het proces is nog in volle gang. Samen biddend om de kracht en de leiding van de 

Heilige Geest vervolgen we onze weg en gaan we voor een vitale Protestantse Gemeente 

Veenendaal. 

Met vriendelijke groet, 

Jan Boer, voorzitter AK-werkgroep Voorbereiding Gebouwenbesluit  
  

Schrijf alvast in uw agenda: Woensdag 17 november ‘Centrale 

Gemeenteavond’. Aller Erf, aanvang 20.00 uur. 

mailto:vitaal@pkn-veenendaal.nl
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Het beste idee van… 

 

Met het televisieprogramma ‘Het beste idee van Nederland’ in het achterhoofd hebben we op 1 

oktober jl. een avond gehad met de jongeren uit onze vier wijken. Maar liefst 38 jongeren waren op 

deze avond aanwezig. Jongeren in de leeftijd van 10 t/m 25 jaar. Wij als bovenwijks jeugdteam ‘Your 

next generation’ waren enorm blij met deze hoge opkomst. En wat een geweldige avond hebben we 

gehad.  

 

Waarom deze avond? 

Tijdens de gemeentevergaderingen werd er opgemerkt dat de jeugd er niet bij was. Een terechte 

opmerking natuurlijk, want de jongeren zijn  een belangrijk onderdeel van onze gemeente en horen er 

op zo’n avond echt bij. Helaas is het lastig voor hen om op een doordeweekse avond te komen. 

Daarom hebben we een aparte avond voor de jongeren georganiseerd, want  we willen  wel graag 

weten wat zij denken en willen. 

 

Doel van de avond. 

We wilden graag horen wat er leeft onder jongeren. Wat houdt hen bezig? Hoe zien zij de toekomst 

van de kerk graag? Wat willen ze wel en wat willen ze niet? Dat soort vragen zijn deze avond de revue 

gepasseerd. En u hebt daar misschien wel aan meegewerkt zonder dat u dat wist. We hebben 

namelijk voorafgaand aan deze avond aan diverse ‘oudere’ gemeenteleden een aantal stellingen 

voorgelegd. We wilden graag weten wat u van de stellingen  vond en wat u dacht dat de jongeren van 

de stelling zouden vinden. De antwoorden hebben we met de jongeren bekeken en uiteraard ook 

gevraagd wat zij ervan vonden. Het was mooi om te zien waar de verschillen en de overeenkomsten 

zaten tussen jong en oud. 

Daarnaast mochten de jongeren dromen over hun kerk. Wat is hun beste idee voor de kerk? De 

ideeën mochten alle kanten op. Gekke ideeën bestonden  niet. En dat hebben we geweten. Ideeën 

variërend van bitterballen tijdens de kerkdienst  tot papier om aantekeningen te maken tijdens de 

preek. Ideeën over predikanten, muziek, kerkgebouwen en nog veel meer.  

We hebben een geweldig inspirerende  avond gehad. Wij, als ‘Your next generation’,  hebben niet 

alleen veel ideeën gekregen, maar ook enorm veel energie.  Wij gaan aan de slag met wat de 

jongeren hebben bedacht. Ook de jongeren hebben genoten. Ze hebben lekker gegeten, ze hebben 

het gezellig gevonden, maar misschien nog wel het belangrijkste… ze zijn gehoord. 
 

Wordt zeker vervolgd! 
 


